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Pána jsem poznal asi před patnácti lety. Už od mládí jsem 
o něm věděl, ale věnoval jsem se svým věcem, ne těm Božím. 
Jako malý kluk jsem chodil do nedělní školy a na základní 
a střední škole jsme měli hodiny náboženství, ale tou dobou 
jsem byl dost divoký a jediné, co mě zajímalo, byly bicí.

Klíčovou roli na mé cestě k Bohu hrála má žena. Poznala 
ho dříve než já a třeba se stalo, že jsem se vrátil z turné 
a ona u nás doma pořádala hodinu studia Bible. Tak jsem tak 
pozoroval, co se děje, a pravidelně ji vytáčel, protože jsem si 
četl její Bibli, když ji zrovna potřebovala. Jednu neděli mě pře-
mluvila, abychom šli do církve Spanish River Church. Tehdy 
se Pán dotkl mého srdce. Hudba, která hrála, byla nádherná, 
a vášeň, která skrze ni proudila, mě rozplakala. Bylo to úžasné. 
Duch svatý se mě dotkl a já jsem odevzdal život Ježíši Kristu. 

Od toho dne se denně modlím k Bohu. Jsem tak vděčný, 
že mi odpustil hříchy. Vím, že mi Bůh dal věčný život skrze 
svého syna Ježíše Krista. To je Boží dobrá zpráva. Bůh je 

DENNe SE MODLiM K BOHU
v i
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spravedlivý a pečující a všechny nás miluje. To je zaslíbení 
pro každého z nás.

Nikdo z nás ale nežije tak, jak Bůh chce, abychom žili, 
proto poslal svého jediného syna, aby zemřel na kříži. Ježíš 
na sebe na tom kříži vzal všechny naše hříchy. Ježíš zemřel 
na kříži, ale o tři dny později vstal z hrobu a porazil smrt.

Dobrá zpráva je, že Ježíš Kristus na sebe vzal naše hříchy 
a viny. Skrze něho jsme získali odpuštění. Nejsou to skvělé 
zprávy? Wow, znamená to, že každý z nás, komu Ježíš odpus-
til hříchy, má navěky místo s Bohem v nebi. Jestli však Boha 
nepoznáš a neusmíříš se s ním skrze Krista, budeš od něj 
navěky oddělen. To vůbec nezní dobře, co myslíš?

Rozhodně ne. Víš, chci se s každým z vás vidět v nebi 
a být tam s vámi, takže jestli jste ještě nepřijali tuhle dobrou 
zprávu, stále je čas to udělat.

Jednou z mých nejoblíbenějších biblických pasáží je Jan 
3:16. Tohle jsou slova našeho spasitele Ježíše Krista: „Neboť 
Bůh tak miloval svět, že dal svého jednorozeného Syna, 
aby žádný, kdo v něj věří, nezahynul, ale měl věčný život.“ 

Není to úžasné? Také si myslím, že list Říma-
nům je skvělá kniha. Jestli chceš nějak v rych-
losti poznat Boha, tahle kniha se bude hodit. 
Jejím autorem je Saul/Pavel, který napsal tři-
náct knih Nového zákona. Také si přečti 
knihu Skutky. Vysvětlí ti, jak Pavel poznal 
Pána, a popíše vznik první církve.

Bůh vám žehnej, 
každému jednomu z vás.
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Byla jsem si úplně jistá, že černá magie, které 

se věnujeme, je skutečná.  Ale jaké duchovní 

síly za ní stály?

VE TŘÍDĚ JSEM BYLA OUTSIDER

Už jako velmi mladá jsem přišla do kontaktu s okultismem, 

což mi málem zničilo celý život.

Když mi bylo osm let, přestěhovali jsme se z Finska 

do Švédska. Přišla jsem do cizí země, neuměla jsem jazyk 

a chodila jsem do školy, kde mi nikdo nerozuměl. Byla to 

naprostá katastrofa. Nezapadala jsem do kolektivu, a tak 

na sebe potíže nenechaly dlouho čekat. Nerozuměla jsem 

jazyku ostatních, a tak jsem byla nejistá, plachá a ustrašená. 

Byla jsem ideální oběť šikany.

KAŽDÉ RÁNO MĚ BOLEL ŽALUDEK

Každé ráno, když jsem měla vyrazit do školy, mě rozbolel 

žaludek.

Po letech každodenní šikany jsem byla tak plná nenávisti 

vůči svým spolužákům, že se ve mně něco zlomilo a já se 

začala bránit. Byla jsem fyzicky silnější než oni, a tak mě 

nakonec přestali šikanovat. I tak jsem ale ve třídě neměla 

žádné skutečné přátele. Začala jsem tedy trávit čas s ka-

marády, kteří byli o několik let starší než já. 

Vysvobozena 
ze 

zivota carod
ejnice!
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„DUCH VE SKLENICI“

Moje maminka byla křesťanka, což znamenalo, že jsem vy-

rostla v nedělní škole a chodila na bohoslužby. Když mi bylo 

třináct, rozhodla jsem se, že nechci mít s matčiným Bohem 

nic společného. Křesťanství jsem viděla jako nudné a plné 

pravidel a omezení. Připadalo mi, že všechno, co jsem měla 

ráda, byl hřích, a že účelem bylo mít co nejnudnější život. 

Roky šikany mě poznamenaly. Byla jsem vnitřně hluboce 

zraněná, měla jsem nízké sebevědomí a cítila jsem obrov-

skou vnitřní prázdnotu. Pár mých starších přátel si začalo 

pohrávat s „duchem ve sklenici.“ To, co mi o tom vyprávěli, 

bylo vzrušující. Rozhodla jsem se, že to s nimi také zkusím. 

Abych si byla jistá, že neblafují, kladla jsem velmi konkrétní 

otázky, na které jsem znala odpověď jen já. K mému vel-

kému překvapení to fungovalo. Sklenice se svou „vlastní“ 

silou pohybovala mezi jednotlivými písmeny a odpovídala mi 

na mé otázky. Líbilo se mi to. Říkala jsem si, že bych skrze 

to mohla do svého života vnést trochu vzrušení a dodat 

mu smysl.

SATANISMUS
Začala jsem se více a více zaplétat s okultismem. Hltala 

jsem veškerou okultní literaturu, ke které jsem se dostala, 

ač tehdy jí ještě nebylo tolik. Byla jsem otevřená vůči všemu 

nadpřirozenému, a tak jsem jako magnet přitahovala další 

okultisty. Takhle jsem se setkala i se skupinou satanistů. 

Jejich filozofie se mi líbila: „Dělej, co chceš, pokud ti to dělá 

dobře. Při dosahování svých cílů se nestarej o ostatní. Silní 

rozdrtí slabé, ty je třeba zlikvidovat“ a tak dále. Šlo o filozofii 

naprosté sebestřednosti a sobeckosti, která mi pomáhala 

připadat si silná a dívat se na ostatní svrchu. Konečně jsem 

si nepřipadala podřadná.

ROZHODLA JSEM SE STÁT SE ČARODĚJNICÍ

Tolik let mě má třída držela v pasti. Teď jsem se jim mohla 

pomstít a uvalit na ně kletby. Voodoo pro mě bylo účinnou 
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odplatou. Viděla jsem, jak mé tajné kletby zasahují mé oběti. Nadpřirozený duchovní svět mě zároveň fascinoval i děsil. Byla jsem si úplně jistá, že černá magie, které se věnujeme, je skutečná. Ale jaké duchovní síly za ní stály? Rozhodně to nebyl mamčin Bůh. Tím jsem si byla úplně jistá. Koneckonců, měla jsem v hlavě dost učení z nedělní školy. A tam jsem slýchala o Bohu, který je dobrý, a ďáblu, který je zlý.
V den, kdy jsem se rozhodla stát se čarodějnicí, jsem se vzdala všeho, co mělo něco do činění s křesťanstvím. Pev-ně jsem věřila, že si tak zajistím úspěch ve všem, co budu dělat. Myslela jsem si, že pokud budu těšit svého pána Sa-tana, duchovní svět mě ochrání. Bez ohledu na to, nakolik jsem si naplnila život okultními aktivitami, jako bylo astrální cestování a mimotělní zkušenosti, stále mě užíral vnitřní nepokoj. Prázdnota ve mně byla každým dnem větší a větší.SEDATIVA A MORFINAbych se zbavila stále rostoucí úzkosti, začala jsem brát sedativa a morfin. Drogy mi ulevily vždycky jen na chvilku, takže ani ony pro mě nebyly řešením. Když mi bylo něco přes 20, vdala jsem se a po pár letech jsme měli dítě. Můj manžel nebyl satanista, ale měl problémy s alkoholem a drogami. Naše manželství se po pár letech rozpadlo a péče o syna Mikaela byla svěřena mně. Teď na mě tedy leželo, abych Mikaela hned od začátku vychovávala jako správného satanistu. Tak jako křesťané přirozeně vycho-vávají své děti k víře, pro mě bylo přirozené naučit mého syna ideologii, které jsem já sama věřila. Ale život nešel tak, jak jsem si představovala. Mikael měl hned od začátku ve škole problémy. Byl agresivní vůči učitelům a komukoliv, kdo se snažil nad ním mít autoritu. Já i Mikael jsme se cítili hůř a hůř.

HLUBŠÍ A HLUBŠÍ DEPRESEChtěla jsem satanismus opustit, protože mě vrhal do hlub-ší a hlubší deprese. Celý život mi připadal jako jedna ob-
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C A R L O S  L A B O R D A
C O V E R E D  B A C K S  –  Š P A N Ě L S K O

Je mi odpuštěno
Vzdor a samota

Narodil jsem se v září 1975 v městečku Palencia ve Španělsku 
v rodině patřící do střední společenské třídy. Byl jsem nejmladší 
ze tří bratrů. Nějakou dobu mí rodiče žili v severním Španělsku 
v Santanderu až do mých devíti let a pak se kvůli otcově práci celá 
rodina přestěhovala zpět do mého rodného města. 

Od mládí jsem byl vzdorovitý, aniž bych věděl, odkud se to bere, 
vždy jsem se dostal do problémů, obzvlášť s někým, kdo před-
stavoval autoritu nebo pravidla. Na základní škole i na střední to 
byly konflikty s učiteli a později v různých zaměstnáních – vždy se 
u mě projevoval nedostatek respektu, což způsobovalo, že jsem byl 

vzpurný a bezcitný k ostatním lidem. 
Pořád jsem si na všechno stěžoval. 
Možná to bylo důvodem, proč má 

první motorka byla 49 cc Derbi 
FDS, kterou jsem s kamarády 
ukradl. 

Když mi bylo třináct, začal 
jsem pít a brát drogy, což mě 
přivedlo blíž k  mým vrstev-

níkům a  začali mě víc brát. 
Alkohol a drogy mi také pomá-

haly v mém vzdoru, i když v noci 
jsem míval neodbytný pocit 

samoty. 
Po čase jsem začal hrát na kytaru 

a  účinkoval jsem se svými přá-
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teli v několika kapelách. Slova písní byla většinou plná vzteku 
a nepochopení, jako bych se snažil vysvětlit, co se děje uvnitř mě 
samotného. Tak jsem se cítil, když jsem začal psát písně, které otví-
raly dveře okultismu. Zapletl jsem se se satanismem a praktikoval 
jsem spiritismus a podobné věc. Zpočátku jsme to brali jako hru, 
která nás odlišovala od ostatních lidí, ale brzy jsme se dostali do vel-
kých problémů. 

Silný půvab smrti
V roce 1991 jsem potkal Evu, která je teď mou ženou a matkou 

našich dvou synů a  její minulost byla podobná, jako ta moje. 
Oba jsme začali brát okultismus vážněji. Trávili jsme dlouhé hodiny 
na hřbitově, ať už byla noc či den. Praktikovali jsme věštby, uctívali 
jsme mrtvé a dokonce jsme znesvětili některé hroby; původem toho 
všeho bylo naše okouzlení smrtí.

Tyto věci, do kterých jsme byli zapojeni, nás nevyhnutelně vedly 
do problémů a dva z našich přátel spáchali sebevraždu. Bylo nám 
pouhých sedmnáct, ale naše životy byly tak komplikované – nejen 
na společenské, ale také na osobní úrovni. Oba jsme měli problémy 
s chováním, což vedlo ještě k většímu vzdoru a agresivitě a ke všemu, 
co bylo nějak spojeno se smrtí. Bylo pro nás stále těžší jednat 
s ostatními lidmi normálním způsobem a myšlenky na sebevraždu 
a neschopnost přijmout sami sebe byly postupem času stále silnější.  

Pár roků předtím byla Eva v kontaktu se skupinou křesťanů, které 
poznala na koncertu Ozzyho Osborna. Řekli jí o Boží moci osvobodit 
lidi z věcí, kterými jsme si prošli.

Čas ubíhal a naše životy byly stále stejné. Jednoho dne jsme si 
vzpomněli na slova těchto lidí z koncertu a uvažovali jsme o jejich 
poselství, když jsme s nimi začali trávit víc času (po koncertu jsme 
je vídali jen příležitostně). Mluvili s námi o Ježíši jednoduchým způ-
sobem, bez nějakých rituálů nebo liturgie, ani to nebyla chladná 
a vzdálená slova, na která jsme byli zvyklí, když někdo mluvil o Bohu.
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Představili nám také lidi, jako jsme byli my, žádné profesio-
nály, kteří musí o Bohu mluvit, protože to je jejich zaměstnání, ale 
muže a ženy, kteří z první ruky zažili výhody toho, když odpověděli 
pozitivně na otázku, kterou Ježíš kdysi položil i nemocnému muži 
u rybníka Bethesda. „Chceš být zdráv?“ Můžete si tento příběh pře-
číst v Janovi 5. kapitole. 

Poselství z nebe
V té době jsme byli otevření pro evangelium, ale chtěli jsme to 

bez závazků – nebrali jsme Ježíšova slova osobně. Mysleli jsme si, 
že uvažovat sentimentálně o Ježíši stačí a že je v našich životech 
všechno v pořádku. Říkali jsme si, že poselství z nebe nemusí zna-
menat závazek vůči Bohu. Možná jiní lidé, jejichž životy byly horší 
než ty naše, potřebují Ježíše reálněji, ale mysleli jsme si, že u nás stačí 
souhlasit s evangeliem.

Čas ubíhal a moc se toho nezměnilo; naše životy provázela 
deprese, temnota, agresivita a neuvěřitelná tíha viny, protože jsme 
nebyli schopní být jako ostatní normální lidé.

Od r. 1994 nás Bůh začal konfrontovat s našimi vlastními životy 
a přístupem. Ukázal nám, že si musíme odpovědět na jednu 

důležitou otázku: „Chceš být zdráv?“ 
Byli jsme stále otevření evangeliu, stále jsme navštěvo-

vali některé sbory a křesťanská shromáždění, ale odmítali 
jsme se odhodlat k rozhodnutí pro Ježíše; možná proto, 
že jsme se styděli, co by řekli naši přátelé nebo naši vrs-
tevníci, protože náš život byl přesným opakem poselství 
z nebe. Nicméně v r. 1995 jsme došli do bodu, kdy jsme si 
uvědomili, že přijetí evangelijní zvěsti je odpovědí, kterou 
potřebujeme k vyřešení problémů, kterým jsme v našich 
životech čelili. 

Bůh pro  nás připravil cestu, abychom pochopili, 
že potřebujeme Ježíše ve svém životě, aby dal do pořádku 
ten chaos, který v našem životě vládl. V životě každého 
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člověka Bůh pracuje tak, jak je třeba. V mém případě jsem si uvě-
domil, že v práci kradu materiál, abych si při prodeji těchto věcí 
vydělal nějaké peníze navíc. To mě vedlo k hlubokému zamyšlení, 
jaký vlastně jsem, a uvědomil jsem si, že jsem se ve svém životě 
k Bohu otáčel zády.

Až do teď mě moc netrápilo, že jsem se snažil žít ve dvou svě-
tech; v tom Božím a ve svém vlastním. Zkoušel jsem sloužit dvěma 
pánům. Až do nynějška jsem si nedělal moc starosti o to, jestli mě 
Boží slovo ovlivňuje nebo ne. Chtěl jsem najít něco, čeho bych se 
mohl držet, ale abych nemusel změnit svůj životní styl; který byl, 
jak to Bůh říká, hříšným životním stylem.

Pamatuji si, jak jsem Bohu řekl: „Jsem moc mladý na  to, 
abych změnil svůj životní styl a přestal dělat věci, které se ti nelíbí. 
Nech mě žít mým životem, a když mi bude tak třicet pět nebo čty-
řicet, můžeme si popovídat o tom, co to znamená žít životem, 
který se líbí tobě.“ Neuvědomoval jsem si, že jediné, co Bůh chtěl, 
bylo, abych odhodil všechny ty věci, které mi způsobovaly pro-
blémy a ničily mě celé roky, aby mohl uzdravit mé rány. Žil jsem 
jako „dobrý náboženský člověk“ a snažil jsem se navenek předstí-
rat, že jsem někdo úplně jiný než uvnitř; byl jsem špatný křesťan 
nebo spíše ve skutečnosti jsem křesťanem vůbec nebyl. To jsem cítil, 
když ke mně Bůh promlouval o tom, jak jsem jej zklamal. 

Věděl jsem, že tu byly otázky, na které jsem mohl říci „ano“ jako 
např.: Navštěvuješ křesťanská shromáždění? Máš rád svou rodinu? 
Zpíváš křesťanské písničky? Pomáháš druhým lidem? Na všechny 
tyto otázky jsem mohl odpovědět „ano“, a přesto jsem zůstával stej-
ným člověkem. 

Věděl jsem, že mi Bůh říká: „Potřebuji tvé srdce. Chci ti odpustit 
a změnit tě. Chci tě uzdravit! Chci ti vzít tíhu tvých vin!“ 

Tato slova mi rezonovala v hlavě a nakonec jsem se rozplakal jako 
dítě. Prosil jsem Ježíše, aby vstoupil do mého srdce a očistil ho. Teď 
už rozumím jeho slovu, všechno mi dává smysl. Už nejsem nábo-
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Něco mi 
v životě 

chybělo…

PETER BALTES 

(Baskytarista kapely ACCEPT)
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Když jsme s Accept vydávali prvních pár alb, šli jsme hodně 
rychle nahoru a stali se slavnými. V důsledku toho jsem žil hodně 
sebestředně. Ačkoliv jsme cestovali po celém světě a každý den 
hráli pro tisíce fanoušků, cítil jsem, že mě to nenaplňuje. Každá 
show byla skvělá, ale zbytek dne byl prostě jen rutina. Něco mi 
v životě chybělo. Tehdy jsem ale vůbec netušil, co to je. Oženil 
jsem se s Johannou a měli jsme dva syny, Zena a Sebastiana. 
Poprvé jsem cítil, že můj život má nějaký skutečný smysl – byl 
jsem otec, ne jen rocková hvězda.

Už od začátku jsem hrál v Accept 
na  basu. Narodil jsem se v Německu, 

a tak jsem vyrostl jako ateista. 
Pamatuji si, že jsem bydlel vedle 

katolického kostela a vždycky jsem 
viděl jen zavřené dveře. 
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MATT SMITH, THeOCRACy

Bohem 
inspirovaná
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Kapela KORN vznikla v roce 1992, jen tehdy ještě pod jiným 
názvem. Na začátku tvořili kapelu Brian Welch, kytarista 
James „Munky“ Shaffer, baskytarista Reggie „Fieldy“ a bu-
beník David Silveria. Zpěvák Jonathan Davis se ke skupině 
připojil v roce 1993. Právě tehdy se kapela přejmenovala 
na KORN. V roce 1994 vyšel kapele debut, který se 2x stal 
platinovým a kritici ho chválili jako velmi inovativní. Kapela 
s Welchem zatím vydala sedm alb a jen v USA prodala více 
než 11 milionů alb. Poslední album, na kterém se Welch ob-
jevil, než KORN na několik let opustil, bylo „Take a Look in 
the Mirror“ z roku 2003.

Tohle je příběh Briana Welche.

CHTĚL JSEM TO, CO MĚLA TAHLE RODINKA
Poprvé jsem se s křesťany setkal, když jsem byl čerstvý teenager. 
Chodili jsme totiž na návštěvy k jedné křesťanské rodině. U nich 
doma bylo vždy příjemně, byl tam klid, nikdy jsem neslyšel, že by 
se hádali. Právě oni mi řekli o Ježíši, ale nikdy jsem vlastně pořádně 
nepochopil, o kom mluví. Co si ale pamatuju, je, že jsem chtěl to, 
co měli oni. Pak jsem s nimi ztratil kontakt, bylo mi šestnáct a já 
začal pařit. V KORN jsem se stal závislým na kokainu a amfetaminu. 
Byl jsem v pasti, a i když jsem se celé měsíce snažil, neodkázal jsem 
s drogami přestat. Měl jsem těžké deprese a nepřestával jsem se 
cítit strašně.

Celem ke Kristu
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NAŠE wEBOVKA BYLA PLNÁ ZPRÁV O UMÍRÁNÍ, 
SMRTI A ZABÍJENÍ 
Zároveň mi víc a víc vadila image, kterou jsme se jako kapela pre-
zentovali v naší muzice a v našich klipech. Byla proti všemu, na čem 
mi záleželo. Naše image byla temná a zvrácená, naše webovka 
byla plná zpráv o umírání, smrti a zabíjení. Ale já s tím neměl nic 
společného a ani jsem s tím nic společného mít nechtěl. Něco se 
ve mně konečně probudilo, když jsem slyšel, jak si má pětiletá dcera 
pobrukuje jednu z našich písní, A.D.I.D.A.S., tedy „All Day I Dream 
About Sex“, „Celý den sním o sexu“. V tu chvíli jsem věděl, že to 
musí skončit.

DEJ JÍ PROSÍM ALESPOň JEDNOHO RODIČE, KTERý 
BUDE ČISTý
Byl jsem  ve svém pokoji a zrovna jsem si připravoval dávku. Na-
jednou jsem přestal, podíval jsem se vzhůru a říkám „Ježíši, jestli 
jsi skutečný, osvoboď mě od závislosti na drogách. Má dcera kvůli 
drogám přišla o matku, tak jí prosím dej alespoň jednoho rodiče, 

který bude čistý. Pomoz mi chtít žít!“ 
To, co se stalo, by nedokázala žádná 
terapie, dokonce ani moje láska 
k dceři. Netrvalo ani týden a závis-
lost byla pryč. Zároveň jsem našel 
novou naději a důvod žít. Začal jsem 
docházet do církve, kdy mi pomohli, 

modlili se za mě a provedli mě procesem uzdravení.

BYL JSEM TAK ŠťASTNý, ŽE MI BYLO JEDNO, CO SI 
LIDÉ MYSLÍ
Poté, co mě Ježíš Kristus takhle neskutečným způsobem vysvobo-
dil, jsem o tom chtěl každému říct. Cítil jsem, že mě Duch svatý 
varuje, že si ze mě lidé budou utahovat. Zároveň mi ale jasně řekl, 
že se nikdy nemám bát vyznávat Ježíše. Byl jsem tak šťastný, že mi 
vlastně bylo jedno, co si lidé o mě myslí. Pochopil jsem, že víra 

„Ježíši, jestli 
jsi skutečný, 
osvoboď mě”
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v Ježíše není tím, co jsem si dříve myslel, stejně jako spousta dalších 
lidí. Není to nějaký hrozící prst, nějaké škrobené a „společensky 
vhodné“ náboženství, které má udržet lidi v lajně, aby nevyční-
vali. Pochopil jsem, že jde o skutečný vztah mezi Bohem a lidmi. 
Když jsem četl příběhy biblických hrdinů, řekl jsme Ježíši: „Chci 
s tebou jít stejně jako tihle hrdinové.“ Je to ta nejlepší věc na světě! 
Je to o tolik víc, než co ti může dát jakákoliv droga.

KAŽDý DEN S BOHEM MLUVÍM
Jasně, jsou lidé, kteří si myslí, že jsem se prostě kapku zbláznil. Ok, 
jestli to chtějí vidět takhle, mně to nevadí. Každý den s Bohem 
mluvím a to první, co ráno udělám, je, že pozdravím Ježíše. Můj 
život se navíc úplně změnil, ať už jde o každodenní život mě a mé 
dcery nebo o to, co dělám pro ostatní. Vím, že chci své budoucí 
zisky investovat do zakládání sirotčinců v různých zemích. Nepo-
třebuju nic víc. Nechci tu prostě sedět 
na hromadě věcí. Právě jsme založili sirot-
činec v Indii a v plánu je spousta dalších 
po celém světě. Bůh mi dal na srdce děti 
ulice, které prostě spí venku a snaží se 
nějak přežít. Musíme jim pomoct.

PENÍZE NA DALŠÍ SIROTČINCE
Znovu tedy dělám muziku. Tentokrát ale má hlubší důvod. Jed-
nak chci šířit zprávu, která je tak blízká mému srdci, ale také 
chci získat peníze, abych mohl založit další sirotčince. Jak jsem 

”Můj život 
se úplně 
změnil”
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Pro praktický křesťanský život je Bible tou nejdůležitější 
knihou. Bible nám od Genesis po Zjevení pomáhá a uka-
zuje, jak se přiblížit Bohu. Když žijeme podle biblických 
pravd, posouváme se směrem, který si Bůh přeje. 

Dopisy církvím nám dávají pokyny, varování a napomenutí, 
které je třeba nebrat na lehkou váhu. Můžu ti říct, že když 
nečtu Boží Slovo, obvykle ani nežiju podle Boží vůle. Chci 
tě proto vyzvat, aby sis každý den našel čas, který moudře 
strávíš u Ježíšových nohou a budeš si číst vše, co nám dal 
v této úžasné knize jménem Bible.

Richard Lynch ( SA INT)

Bible  
privádí 

blíze 
k Bohu
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TÁTOVA SMRT
Můj táta umřel, když mi bylo 12 let. Byli jsme si hodně blízcí a moje 
mamka mi proto neřekla, že umírá, takže to pro mě byl dost šok. 
Neplakal jsem ani jsem nijak nedával najevo smutek, ale tahle událost 
ovlivnila směřování mého života na dalších 25 let.

BYL JSEM OCHOTNý ZA TO DÁT I VLASTNÍ DUŠI
Ve 12 letech jsem začal brát všechny možné drogy. Začal jsem s trávou 
a rychle jsem po drogovém žebříčku šplhal nahoru, až k heroinu. V 25 
letech jsem byl tak akorát zralý v dobré víře umřít na předávkování. 
Nezáleželo mi na nikom a na ničem, s výjimkou muziky a drog. Dívky 
jsem vždycky prostě využil a odkopnul. Kdykoliv jsem měl příležitost, 
byl jsem na heroinu a snažil se o magii. Poprvé v životě mi připadalo, 
že mám nějakou moc, že něco dokážu, že se stane něco velkého. 
Bude ze mě hvězda! Myslel jsem si, že mě ďábel ochrání a dá mi, 
po čem mé srdce zatouží. Byl jsem ochotný za to dát i vlastní duši. 
Jedné noci, když jsem byl pod vlivem heroinu a kokainu, jsem sepsal 
smlouvu. Stálo v ní, že za sedm let slávy a bohatství dám Satanovi 
svou duši. Řízl jsem se do ruky a celou stránku pokryl svou krví, 
zaklínadlem jsem smlouvu zpečetil a ukryl ji na bezpečném místě.

TA POSTAVA MUSELA MĚŘIT ALESPOň SEDM STOP 
Jedné noci jsem se ve svém pokoji zabýval černou magií, když tu se 
na dveřích mé skříně začala zhmotňovat silueta postavy. Osvětlovaly 
ji blikající plameny svíček na podlaze, ale vím, že měla křídla a musela 
měřit alespoň sedm stop. Ano, křídla a více než dva metry! Žádal 
jsem temné síly, aby mne té noci navštívily, ale vlastně jsem nečekal, 
že se to stane, alespoň ne fyzicky. Ale stalo se. Vyděsilo mě to, a tak 
jsem v naprostém šoku vyběhl ven na dvůr. Co jsem to udělal? Bude 
ta postava v mém pokoji, až se vrátím? Nevěděl jsem. Pomalu jsem 
šel chodbou ke svému pokoji. Cítil jsem hořící svíčky a viděl jsem 
mihotající se stíny na stěnách. K mému překvapení v pokoji nikdo 
nebyl. Sfoukl jsem svíčky a pokoušel se spát. Mé myšlenky byly 
celou noc plné démonů a smrti, takže jsem se jen převaloval a házel 
sebou. Poskytl jsem ďáblu opěrný bod, který mě držel v pasti skoro 
deset let.
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Ziju úplne 
nový zivot!

Scott Waters 
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TVRDÁ MUZIKA, POSELSTVÍ BEZ KOMPROMISŮ

Většinu života jsem byl metalista. Už na základce jsem poslou-
chal kapely jako Aerosmith, Thin Lizzy a Kiss. Odmala mě a mé 
bratry brali rodiče do sboru. Chodil jsem tam celé mé dětství 
a pokračoval i jako teenager. 

Vždycky jsem byl pyšný, že chodím do církve, ale žiju si podle 
svého. Chodil jsem tam, zpíval písně a poslouchal vyučování, 
ale měl jsem při tom na sobě tričko Led Zeppelin nebo Kiss. 
Prostě jsem byl takový. Neplánoval jsem hrát si na nedělního 
křesťana. Je ale pravda, že mě bavily akce, které jsme podnikali 
s mládeží, a spřátelil jsem se s mládežnickým pastorem. Opravdu 
jsem ho respektoval. Nijak jsem mezi ostatními teenagery nevy-
bočoval, občas jsem se dostal do problémů, zkoušel kouřit, občas 
jsem pil a bral nějaké ty drogy. Nemůžu říct, že bych se někdy 
dostal úplně na dno. I tak jsem si ale uvědomoval, že potřebuji 
něco víc než muziku nebo náboženství. Sice jsem se držel jaké-
hosi náboženství, ale neznal jsem skutečného a živého Boha. 
Náboženství pro mě bylo prostě pokusem se nějak dostat 
k Bohu a namluvit si, že jsem „dobrý člověk“.

DLOUHOVLASÍ TýPCI, KTEŘÍ TVRDILI, ŽE JSOU KŘESťANÉ

Na výšku jsem chodil v Rochesteru v New yorku. Pořád 
jsem byl ponořený do metalu, stejně jako dřív. Každý týden jsem 
vyrážel kupovat desky a chodil na koncerty, párty byly nepo-
stradatelnou součástí mého života, ale vlastně mě to nenapl-
ňovalo. Miloval jsem muziku a miloval jsem celou metalovou 
scénu. Jednou jsem na koncertě Motörhead a Raven v Penny 
Arcade v Rochesteru potkal bandu dlouhovlasých týpků, kteří 
vypadali jako já, ale tvrdili, že jsou křesťané. Na rozdíl ode mě 
tam ale nebyli kvůli muzice. Sdíleli tam s lidmi svou víru a vypa-
dalo to, že jsou skutečně šťastní. Někteří se jim vysmívali, jiní se 
jim vyhýbali, ale zjevně jim to bylo jedno. Takový přístup pro mě 
ztělesňoval něco silnějšího, než byla moje vnější okázalá drsnost. 
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Spřátelili jsme se a já zjistil, že ti týpci hrají v heavymetalové 
kapele Holy Saint. Křesťanská metalová kapela. Upřímně, nikdy 
mě ani nenapadlo, že by mohlo existovat něco jako „křesťan-
ský“ heavy metal. Křesťanská muzika, kterou jsem znal z církve, 
do které jsem chodil, mě netankovala. Keith Green a B.J. Thomas 
možná byli fajn pro křesťánky z nedělní školy, ale nebylo to nic 
pro mě. Ale tihle týpci vypadali jako metalisti, měli přehled a pul-
zoval v nich život.

PŘIJAL JSEM ODPUŠTĚNÍ…

Právě skrze přátelství s nimi jsem zjistil, že křesťanství je něco 
mnohem víc než jen chodit v neděli ráno do církve. Konečně 
jsem si uvědomil, jak jsem zkažený. Celé roky jsem v kostele slý-
chal zprávy o Bohu, ale nikdy jsem si neuvědomil, že nevím, KDO 
vlastně Ježíš je. Věděl jsem jen O něm. Jednou jsem s nimi šel 
na sraz, kde studovali Bibli, a prostě jsem si uvědomil, že potře-
buju Spasitele. Uvědomil jsem si, že ač jsem chodíval do církve 
a myslel si, že jsem dobrý člověk, kvůli svému hříchu jsem 
na cestě do pekla. Ten den jsem si uvědomil, že jsem nedokonalý, 
a tak se nikdy nemám šanci se usmířit s dokonalým Bohem. Také 
jsem si ale uvědomil, že mi ten Bůh nabízí své odpuštění a svou 
milost... a že jediné, co musím udělat, je požádat ho o ně. 

ÚPLNĚ NOVý ŽIVOT…

Můžu upřímně říct, že ten den se ze mě stal nový člověk. 
Dostal jsem zcela nový pohled na život. Už to nebylo o mně 
nebo o muzice, chtěl jsem žít pro Boha a ostatní lidi. V jediné 
chvíli mě Bůh naprosto změnil. Prožíval jsem hlubokou radost, 
která nekončila s koncem koncertu. Konečně jsem pochopil, 
proč za mě Bůh obětoval tolik, proč dal svého Syna. Konečně 
jsem pochopil, co je opravdová láska. Jak neskutečná je jeho láska 
ke mně, když mu na mně záleželo tolik, že poslal svého věčného 
Syna na zem, jen aby mě získal...
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MILUJÍCÍ BŮH

Bůh k nám promlouvá skrze své Slovo, které najdeme 
na stránkách Bible. Kdysi jsem si myslel, že jde jen o zaprášenou, 
starou a hlavně zastaralou sadu pravidel. Nemohl jsem se mýlit 
víc. Bible nám dává skutečnou svobodu. Bůh nám skrze Bibli uka-
zuje svoji bezpodmínečnou lásku, milost a odpuštění. To jsem 
zjistil jednoho dne roku 1988. Když jsem slabý, jdu do Bible 
a nacházím v ní svou sílu. Když potřebuju útěchu, nacházím ji 
v Bibli. Právě v Bibli se učím více o svém Bohu. Právě díky téhle 
knize jsem objevil milujícího Boha. A jeho láska mi už roky dává 
touhu ji sdílet skrze mou muziku.

NEJLEPŠÍ MUZIKA

Mnoho lidí má pocit, že křesťanství a metal nemohou existo-
vat společně. To je ale naprostý omyl. Vždycky jsem cítil, že heavy 
metal je nejmocnějším hudebním žánrem a nejmocnější formou 
vyjádření. A křesťanství je nejmocnějším sdělením. Podle mě 
k sobě dokonale pasují. Vždycky jsem věřil, že v textech meta-
lové hudby je místo pro mnohem víc než jen pro typická klišé. 
Bible nás ujišťuje, že každý, kdo věří, dostává Ducha jako zástavu 
spásy, takže si můžeme být jisti, že v nás žije Boží Duch. Jestli 
tomu tak skutečně je, jak bych mohl mlčet o dobré zprávě svo-
body, kterou Ježíš přináší? Kdyby se má víra nepromítala do mé 
hudby, byl bych jen herec.

Scott Waters 
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Bible je pro me naprosto

nedocenitelná.
P E T T E R  E d i n
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To nejmenší, co se dá o Bibli říct, je, že je fantastickou knihou, 
která nám toho může strašně moc dát – mnohem víc, 
než bychom si mysleli. Někteří lidé tvrdí, že Bible je jen sbírkou 
pohádek. Že ji napsalo mnoho různých lidí tak, aby vyhovovala 
jejich záměrům, a proto se jí rozhodně nedá věřit. Ale s tím 
prostě nemůžu souhlasit. Bibli můžeš číst jako nějakou oby-
čejnou knihu, a pak ti to moc nedá. Bible ale má velmi hluboký 
rozměr, který objevíš jen tehdy, když tě povede Duch svatý. 
Proto bych chtěl podtrhnout jeden důležitý biblický verš:

DUCH SVATý NÁM POMÁHÁ CHÁPAT BIBLI
„Především vězte, že žádné proroctví Písma nevzniklo 
z vlastního názoru proroka. Proroctví totiž nikdy nepřišlo 
z lidské vůle, ale Boží lidé mluvili, jak byli puzeni Duchem 
svatým.“ (2 PETER 1:20-21)

Žádnou z biblických pravd sami neobjevíme ani nepochopíme. Pouze 
Duch svatý, samotný Duch Boží, nám může ukázat a zjevit význam 
Písma. Právě tehdy začne být čtení Bible inspirujícím, smysluplným 
a uspokojujícím.

ATEISTICKý PROFESOR SPASEN
Jeden ateistický profesor se rozhodl, že dokáže, že celá Bible 
je jen jeden velký podvod. Začal tedy číst Bibli od Genesis, 
ale už po pouhých čtyřech kapitolách začal věřit v Ježíše Krista. 
Řekl, že žádný člověk nemohl napsat nic tak dokonale promyšleného, 
jako jsou biblické texty. Tento objev ho vedl k osobní víře v Boha, 
který za celou Biblí stojí.
Mnoho lidí si myslí, že Bible je těžko pochopitelná. Svým způsobem 
to může být pravda. Ani jako křesťan nemusí člověk nutně plně 
chápat vše, co se v ní píše. Ale to, že něco je komplikované a těžko 
pochopitelné, neznamená, že to není pravda.
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Nejdulezitejší je 

pro me muj vztah s  

Jezíšem
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Čtení a studium Božího Slova je zásadně důležité pro mé 
duchovní zdraví. Hodně lidí si asi myslí, že číst o lidech a věcech, 
které se odehrály před tisíci let, nemůže mít na naše dnešní 
životy žádný vliv. Čím více však studuji Bibli, tím více si uvědomuji, 
že se lidstvo nezměnilo. Jsme přesně stejní, jako jsme byli tehdy. 
Strhávají nás stejné touhy a pokušení jako před tisíci let a k Bohu 
máme stejně vzpurný a nepoddajný přístup jako dříve.

Bůh nám dal své Slovo ne proto, aby nás omezoval a utlačoval, 
ale aby nám pomohl a aby nám ukázal svou lásku. Křesťané musí 
pevně stát na tom, co Bible říká. Musíme znát Boží Slovo.

Bible nám dá moudrost a pochopení, ale to není všechno. 
Do církve proniká spousta falešného učení, a proto je důležité, 
abychom dobře znali Bibli a mohli tak poznat falešné učení 
od učení zdravého.

Viděl jsem, jak mnoho křesťanů uvěřilo věcem, které nebyly 
od Boha, protože neznali Bibli. Když jim někdo předložil něco, 
co dostatečně znělo jako Písmo, nezpochybňovali to. Jediné, 
co k tomu mohu říct, je, že chci každého z vás povzbudit, abyste 
studovali Bibli. A nemluvím jen o křesťanech. Všechny z vás 
nekřesťanů chci povzbudit, abyste si přečetli, kdo Ježíš skutečně 
je. Neposlouchejte jen to, co se říká v televizi, co říká vaše rodina, 
co říkají vaši přátelé. Najděte odpověď sami. Vím, že já sám bych 
byl bez Božího Slova ztracený a motal bych se v temnotě.

Bůh vám všem žehnej,

Luke Renno, Crimson Thorn
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BOHU NA TOBĚ ZÁLEŽÍ!
Někteří lidé si myslí, že na nich Bohu nezáleží, ale Bible říká něco 
jiného. Říká, že Bohu na nás záleží tolik, že poslal svého syna Ježíše, 
aby zemřel místo nás! Pro Boha jsme tak cenní, že Ježíš za nás byl 
ochotný zemřít, i když jsme ještě byli hříšníci. (Římanům 5:8)

NIKDO NENÍ DOKONALý
Žádný člověk není dokonalý, každý z nás někdy selže. Těmto selhá-
ním Bible říká hřích. A právě náš hřích je to, co nás odděluje od Boha. 
Náš hřích je překážkou, která nám brání mít společenství s Bohem. 
Ježíš přišel na zem, aby obnovil společenství mezi Bohem a člověkem. 
Vzal na sebe naše hříchy a zemřel místo nás. Tím pro nás otevřel 
cestu do nebe. Nikdo, kdo v něj věří, nezemře, ale čeká ho věčný 
život – tedy věčné společenství s Bohem. Díky tomu, co pro nás 
Ježíš udělal, můžeme přijmout odpuštění a usmířit se s Bohem, jako 
bychom nikdy nic špatného neudělali.

SPOLEČENSTVÍ S BOHEM!
Hluboko v každém z nás je prázdnota, kterou nemohou naplnit 
párty, majetek, sex, drogy ani nic jiného na zemi. Tuto prázdnotu 
může naplnit jedině Bůh. Jedině on nám může dát skutečné naplnění, 
které nepotrvá jen chvilku, ale celý život. Pokud se rozhodneš vložit 
svůj život do Božích rukou, získáš tak s Bohem osobní společenství.
Právě o tom je skutečný křesťanský život! Nejde o suché, nudné 
náboženství, ale o živý vztah s Bohem! Když se rozhodneš následo-
vat Ježíše, získáš tak osobní vztah s Bohem.

BŮH CHCE DÁT TVÉMU ŽIVOTU NAPLNĚNÍ
Není náhoda, že tohle čteš. Bůh má pro tvůj život plán! Chce tvůj život 
zcela naplnit. To se ale stane pouze tehdy, když vstoupíš do Božího 
plánu. Právě v něm najdeš nejhlubší smysl života a dojdeš naplnění.
Dokud jdeš po své vlastní cestě, míjíš se s Božím plánem. Nikdy tak 
nebudeš úplně spokojený a vždy budeš mít pocit, že ti něco chybí. 
Pokud se ale rozhodneš zasvětit svůj život Bohu a vložit mu ho 
do rukou, prožiješ život nejlépe, jak to jen jde.
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VSTUP DO BOŽÍHO PLÁNU PRO TVŮJ ŽIVOT
Jestli chceš prožít život nejlepším možným způsobem a vstoupit do 
Božího plánu, můžeš se pomodlit jednoduchou modlitbu, pozvat 
Boha do svého života a rozhodnout se ho následovat. Pokud to 
uděláš a budeš při tom upřímný, Bůh ti odpustí tvoje hříchy a získáš 
osobní vztah s ním, který potrvá až na věčnost.

MŮŽEŠ SE MODLIT TOHLE:
„Ježíši, věřím, že jsi za mě zemřel a vstal z mrtvých. Díky, že jsi zemřel 
i za mě. Odpusť mi prosím mé hříchy. Od této chvíle tě budu násle-
dovat jako Pána svého života. Díky, že jsi mi odpustil hříchy. Díky, že 
od této chvíle s tebou mám vztah. Amen.“

JAK USLYŠÍM, ŽE KE MNĚ BŮH MLUVÍ?
S Ježíšem můžeme mluvit o čemkoliv a o všem. Můžeme si být jistí, že 
nám pomůže, a to v každodenních záležitostech i v nejdůležitějších 
životních rozhodnutích. Nakonec ti chci dát pár tipů, jak může tvůj 
vztah s Ježíšem růst a jak můžeš Boha víc a víc poznávat. Zároveň ti 
chci pogratulovat, že jsi udělal nejdůležitější rozhodnutí, které jako 
lidé můžeme udělat: požádal jsi Ježíše, aby ti odpustil tvoje hříchy.
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PÁR DŮLEŽITýCH TIPŮ PRO TVŮJ ŽIVOT S BOHEM
• Čti „manuál“ (Bibli)
• Mluv s Ježíšem často a nezapomeň poslouchat jeho odpovědi!
• Určitě si najdi křesťanské přátele, kteří ti mohou pomoci a podpořit tě!
• Řekni ostatním o svém rozhodnutí. Pověz jim o své víře v Ježíše!

(tohle ke spasení patří)
• Docházej do církve, kde se můžeš o Bohu dozvědět více a růst ve své víře.

Dnes jsem se rozhodl(a) vložit svůj život do Ježíšových rukou 
a přijal(a) jsem ho jako svého Spasitele.

Datum: _______________Místo: _______________________

 Chci poznat další křesťany v mém okolí.  

Jméno: ________________________________Věk _______

Adresa: __________________________________________

Tel: __________________ e-mail: _______________________

Okopíruj a pošli na: 
Bible for the Nations e.V., Aulkestraße 28, D - 48734 Reken, Germany

A poslední věc: Nezapomeň, 
že Bůh je vždycky s tebou!
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Předtím, než začal náš vztah 
s Pánem Ježíšem, jsme žili v tem-
notě. V našem případě to zna-
menalo drogy, alkohol a okultis-
mus. Nic z toho nám ale nepři-
neslo pokoj. Cítili jsme se 
prázdní a zmatení. Když jsme 
přešli z temnoty do Ježíšova 
života, vše se změnilo. Už 
jsme nepochybovali o tom, 
kdo jsme. V našich srdcích 
se usídlil Boží pokoj a mír, 
který přesahuje všechno 
chápání. Každý den se 
radujeme z toho, co pro 
nás Bůh udělal.

Bible je pro nás velké požehnání. 
Je pro nás mapou, jak žít. Navíc 
je plná překrásné poezie, vel-
kolepých příběhů, moci, a co je 
nejdůležitější, Ježíšova života. 
Díky Bibli jsme pochopili, 
že Bůh chápe naši lidskost a 
ví, že nejsme dokonalí. Miluje 
nás takové, jací jsme. Stvo-
řil nás ke svému vlastnímu 
obrazu a žádá po nás jen, abychom 
věřili v jeho syna Ježíše, ctili ho a milovali. 

Rod Rivera/Johnny Bomma 

Zili jsme v temnote…
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že pokud Bůh Lindu uzdraví, neodvrátí se od něj, 
ale zasvětí své životy tomu, aby plnili jeho vůli. 
Dalšího dne se u Lindy, která byla jen krůček od smrti, 
projevily známky zlepšení. Lékaři byli ohromení. Nemohli 
uvěřit, co se stalo. Lindina horečka zmizela, její pokožka se 
začala uzdravovat a Linda začala znovu jíst.

Pořád šťastně spolu
O 35 let později jsou Linda a Teddy pořád šťastně spolu. 
Lékaři řekli, že i kdyby Linda přežila, už nikdy nebude mít děti. 
Místo toho měla dvě další. Linda a Teddy se naplno zapojují 
ve své církvi a ve společnosti jako takové a svým nadšením 
a láskou ke Kristu se dotkli životů stovek tisíc lidí.

Mí rodiče jsou mí hrdinové
Linda je moje mamka, Teddy je můj táta a tohle je můj příběh. 
Můj život je zázrak.  Díky mamčině utrpení a tomu, čím si 
prošla, teď znám Ježíše Krista. Díky tátově bezpodmínečné 
lásce k mamce a jeho rozhodnutí nikdy se nevzdat teď znám 
Boží lásku. Mí rodiče skutečně jsou mí hrdinové. Můj život 
není dokonalý, ale nemohl bych si přát, aby mě v něm prová-
zeli lepší dva lidé! Tolikrát už jsem dostal otázku, jak můžu 
vědět, že Bůh existuje. Odpovídám, že má víra se zakládá 
na skutečných životních událostech. Bůh je skutečný a je 

připravený dělat zázraky i ve tvém životě.
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byl jen vzácně. Dal se na alkohol a netrvalo dlouho a mí 
rodiče se rozvedli. V tomto okamžiku mi bylo zrovna deset 
let a mému bratrovi bylo sedm. A tak se o nás musela matka 
postarat sama. Měla na nás málo času, protože každý den 
učila až do večera ve škole. A já a můj bratr jsme byli odkázáni 
sami na sebe. To mělo za následek, že jsme tropili mnoho 
hloupostí. 

TŘÍDNÍ ŠAŠEK, PANKÁČ, FOTBALOVÝ 
FANOUŠEK A RVÁČ

Ve škole jsem vynikal spíše jako třídní šašek než jako dobrý 
žák. Všichni učitelé museli přetrpět mé parodie. Už tehdy 
jsem chtěl stůj co stůj být nápadný a popichovat. Závěrečné 
zkoušky v desáté třídě jsem zvládl jen tak tak. Škola pro mě 
nebyla jen nezajímavá, já ji ze srdce nenáviděl. Ve volném 
čase, kdy ostatní žáci navštěvovali kroužky nebo dělali úkoly, 
jsem já chodil ven. Každý den jsem jezdil na Alexanderplatz, 
abych zažil nějaké dobrodružství. Seznámil jsem se s několika 
pankáči. Tak jsem se stal v r. 1978, když mi bylo 15 let, spolu-
zakladatelem pankáčského hnutí v DDR. Být nápadným byla 
moje deviza. Běžným občanům DDR a straníkům se nabízel 
obraz hrůzy, když jsme s pestře nabarvenými dlouhými vlasy 
a roztrhanými šaty nadávali na stát. Nepovažovali jsme se 
za strašáky maloměšťáků, ale za skutečné nepřátele státu. 
Ve stejnou dobu jsem se seznámil s fotbalovými fanoušky 
klubu, který nebyl v DDR a ve východním Berlíně oblíbený. Byl 
jsem pro něj okamžitě zapálený. Velmi rychle jsem se sezná-
mil se skupinami vyvolávajícími výtržnosti a cítil jsem se tam 
jako pankáč a nepřítel státu báječně. Ale tady jsem se setkal 
s násilím. Byli jsme nepřáteli každého jiného fotbalového 
klubu. O víkendech docházelo mezi fanoušky k výtržnostem. 
Většinou jsme byli vítězové, ale také se stalo, že  jsem šel 
domů se zlomeným nosem a opuchlým okem. Rvačky, alko-
hol a nenávist charakterizovaly mé mládí. 
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nedělích jsem přepínal programy na televizi ještě s kocovi-
nou. Znovu a znovu jsem koukal na NBC ve 12:30 h, kde dávali 
„televizní kazatelnu” s pastorem Wolfgangem Wegertem. 
Aniž bych si uvědomoval, stal se z tohoto vysílání můj pra-
videlný program. Dokonce jsem si nařídil budík a to i přesto, 
že jsem se z práce v hospodě vracel až v ranních hodinách. 
O toto kázání jsem prostě nechtěl přijít. 

NASAZENÍ MÉHO HERECKÉHO TALENTU
S hospodou to nešlo kdovíjak dobře, takže jsem se roz-

hlížel po jiném zdroji příjmů. Jeden mazaný kámoš mi 
fakt dobře poradil, abych si nechal napsat nemocnenskou 
na náklady státu a zdravotní pojišťovny a vyinkasoval bych 
nějaké peníze. K tomu bylo nutné být alespoň jeden rok 
na nemocenské. Zjistili jsme, že by to bylo možné jen u něja-
kého psychosomatického onemocnění. Informoval jsem 
se o symptomech klinické deprese a vymýšlel jsem k tomu 
vhodné obličeje. Lékaři jsem pak přehrával depresi, kterou 
jsem neměl. Od začátku běželo všechno jako na drátkách a já 
deset měsíců navštěvoval různé terapeuty, kterým jsem pak 
úspěšně předváděl s nasazením svých hereckých schopností 
depresi. Ale zdravotní pojišťovna mi udělala čáru přes roz-
počet, když odmítla vyplácet další platby. Pro náš záměr 
však bylo nutné, abych byl na nemocenské celý rok. Chyběly 
mi ještě dva měsíce. Můj ošetřující psycholog, o kterém dodnes 
nevím, jestli mou hru prohlédl, mi doporučil, abych si zažádal 
o  léčebnou psychosomatickou kúru, jejíž vyřízení zabere 
minimálně šest měsíců. To se mi samozřejmě velmi hodilo. 

Kdo ví, jak pracuje německá byrokracie, pochopí můj šok, 
když jsem už po jednom týdnu ve své schránce našel zprávu 
s úředním souhlasem. Teprve teď jsem si uvědomil rozsah své 
inscenace: Budu muset nastoupit na léčení! To znamenalo, 
že bych nebyl k dispozici pro práci v hospodě po dobu šesti 
týdnů. Můj obchodní partner byl striktně proti tomu, protože 
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jsem byl v hospodě magnet na zákazníky a má nepřítomnost 
by mohla vést k finančním ztrátám. Já jsem si to ale prosadil 
a vydal jsem se na cestu. Byla to cesta, která měla od základů 
změnit můj život.

ZAČAL JSEM POPRVÉ ČÍST BIBLI
Mezi mnoha cédéčky s hudbou, knihami a časopisy jsem 

si vzal také Motorkářskou Bibli. Ve vlaku na cestě tam jsem 
začal poprvé číst Bibli. Přepadaly mne myšlenky, že události 
této léčby už nebudu mít pod kontrolou. Jeden pečovatel 
na mě měl čekat u nádraží a odvézt mě. Když jsem vystoupil 
z vlaku, bylo mi zřejmé, že na několik následujících týdnů 
svého života se budu muset přeorientovat na roli člověka 
s maniodepresivní poruchou.  

Čtyřiadvacet hodin denně jsem měl před lékaři, terapeuty 
a před všemi ostatními pacienty přehrávat svou lež. Bylo mi 
jasné, že k tomu patří víc, než jen herecké nadání. V Bibli, 
kterou jsem četl ve vlaku, bylo napsáno, že Ježíš zachraňuje. 
Bez dalšího uvažování jsem se modlil, aby Bůh převzal režii 
nad časem, který zde budu trávit. 

MODLITBA, KTERÁ NEMĚLA 
ZŮSTAT BEZ ODPOVĚDI

Představil jsem se, jak dobře jsem jen uměl a představoval 
jsem si, že  jsem na jevišti. Všichni mi mou depresi sežrali. 
Zpočátku mi to dokonce dělalo radost, že můžu lékaře a tera-
peuty vodit za nos. Po dvou týdnech jsem se však začínal 
stále víc cítit, jako bych nebyl ve své kůži. Abych nějak ukrátil 
dlouhou chvíli, navštěvoval jsem o nedělích evangelický sbor 
ve městě. Velmi srdečně mě tam přivítali, ale bohoslužba se 
moc vlekla a lidé na mě dělali spíše smutný dojem. Další týdny 
jsem se věnoval hodně sportu a začal jsem hodně chodit. 
Večer se stalo, že jsem listoval Biblí. Bylo mi stále jasnější, jak 
je můj život neutěšený. 
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Jednalo se o brožurku od Reinharda Bonnkeho: „Od mínusu 
k plusu“. Zatímco jsem běžel pomalu směrem k městu, začal 
jsem si brožurku číst. 

„JSI JEŽÍŠ?“
Neslyšel jsem nic, žádné kroky, žádný zvuk, četl jsem bro-

žurku a opravdu jsem to vstřebával. Slovo za slovem, větu 
za větou. Najednou se mě někdo dotknul. Zmateně jsem se 
otočil. A tam stál on - Jörg. Počítal jsem se vším. Přesto mi jeho 
otázka vzala půdu pod nohama: „Hledáš někoho?“ Co je to 
za otázku v tomto okamžiku! Neodvážil jsem se odpovědět, 
že právě hledám Ježíše. To by bylo přece směšné! Úplně klidně 
se mi podíval přímo do očí a řekl: „Myslím si, že hledáš Boha.” 
Všechno kolem mě ztichlo. To sedělo. Úplně vyjevený jsem 
řekl: „TY jsi Ježíš?“ Jörg se usmál a odpověděl: „Ne, ale mám 
k němu přímé spojení.“ Když mi dnes běží před očima tento 
dialog, jsem rád, že tam byl jen Jörg a Ježíš. Poté, co jsme se 
jeden druhému představili, mě Jörg pozval na „dynamickou” 
bohoslužbu příští týden. Aniž by se mě zeptal na mé pří-
jmení nebo na telefonní číslo, rozloučil se se slovy:  „Potom 
se pro  tebe stavím.” Duchapřítomně za ním ještě volám: 
„Nechceš ještě vědět číslo mého pokoje nebo moje příjmení?” 
„Nestarej se, Pán už nás dá dohromady, nemyslíš?”

KONEČNĚ JSEM DOŠEL
Nejdříve jsem se musel posadit. Seděl jsem teď na lavičce 

v parku mezi dvěma klinikami a přečetl si traktát od Rein-
harda Bonnkeho až do konce.  Na poslední straně se nachází 
modlitba odevzdání. Bylo naprosto jasné, že tu stojím před 
rozhodnutím svého života. Vědomě a s přesvědčením jsem 
se modlil ve 14:55 h onoho 21. listopadu 2002 modlitbu ode-
vzdání. Ne jednou, ne dvakrát, ale rovnou třikrát. 

V těchto pár minutách mi před očima proběhl můj celý 
dosavadní život jako film. Viděl jsem všechny lidi, kterým jsem 

108







SimoN RoSéN
BIBLE JE SPOLEHLIVÁ
Bible je pro mě obrovskou truhlicí s pokladem. Nebývalá šíře a rozlič-
nost jejích textů mi prakticky ve všech oblastech života dodává pokoj, 
sílu, povzbuzení, radost, naději, inspiraci, reflexi a smysl. Knihy Bible 
(včetně historických, prorockých a poetických) nejsou jen zajímavé 
a dobře napsané příběhy. Jsem přesvědčený, že jsou i pravdivé. Napří-
klad, celá století se lidé vysmívali historickým textům o Noemově 
arše, rozdělení Rudého moře nebo o vodním tunelu krále Chizkijáše 
(viz Genesis 6-8, exodus 14, 2. Letopisů 32:30 a 2. Královská 20:20).

TO, CO BIBLE TVRDILA TISÍCE LET
Naše moderní věda ale při archeologických vykopávkách našla důkazy 
všech výše zmíněných věcí. V 18. století byli lidé trestáni smrtí, pokud 
se jen pokusili hádat a (s pomocí Bible) tvrdit, že by si lékaři mezi 
krvavou operací a asistencí při porodu měli umýt ruce. Dnes víme, 
že je to životně důležité. Bible to ale tvrdí už tisíce let .
Kdyby tě to zajímalo, Ježíšovu existenci a jeho zázraky dokládají 
i mimobiblické důkazy. Věřím, že Bible je Božím vlastním Slovem, 
které se Bůh rozhodl zjevit lidem. Sepsali ho lidé, ale inspiroval je 
Boží Duch.

KŘESťANSKÁ VÍRA JE VĚCÍ NITRA, NE TOHO, 
JAK SE VĚCI ZDAJÍ NAVENEK
Na mnoha místech Bible čteme o Boží velikosti, moci a o Božím 
charakteru. Jednou z důležitých Božích vlastností je, že Bůh se dívá 
na naše srdce. (1 Samuel 16:7)
Lidé nás vidí a posuzují na základě našeho vzhledu, ale Bůh vidí naše 
motivy a to, kým jsme jako lidé. To je to, na čem mu záleží. Proto 
k uctívání Boha používám hudební styl, který je pro mě nejmocnější 
a nejmajestátnější – black metal. Black metal je pro mě unikátním 
obrazem Boží velikosti, všepřesahující moci a vítězství.
První křesťanští vikingové vystavěli ve Skandinávii nádherné kated-
rály, které zdobí vrcholné vikingské ornamentální umění své doby. 
Stejně jako ovlivnila kultura vikingů jejich víru v Boha, kterému říkali 
„Allfader HviteKrist“, i já se rád věnuji skandinávské historii, kultuře 
a umění. Věřím, že stejně to funguje v black metalu. Lze ho použít 
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k něčemu mnohem lepšímu, než jen k šíření nenávisti a temnoty. 
Křesťanská víra je o našem nitru, ne o tom, jak se věci zdají navenek.

ÚDOLÍ STÍNU SMRTI
Když se ohlédnu za svým životem, vidím v něm čas, který by se dal 
slovy Bible popsat jako „údolí stínu smrti“. Tehdy jsem prožíval nej-
hlubší smutek a zoufalství, jaké může člověk cítit.  Viděl jsem jen dvě 
možná východiska: vrhnout se z útesu, pryč od celého světa... nebo se 
vrhnout do Boží náruče a péče. Nebýt mé víry v Krista, udělal bych to 
první. Vlastně jsem to i zkusil, ale Bůh byl na tom útesu ještě předtím, 
než jsem k němu vyrazil. Jeho ruka dosáhne dál než ty nejtemnější 
hlubiny. Od té doby si s sebou nesu zkušenost, kterou mi nikdo 
nevezme. Bůh mě ujistil, že skutečně setře všechny naše slzy. Dnes 
už se na svět dívám jinýma očima. Ježíš Kristus uzdravil mou zraněnou 
duši a dodává mi sílu svou přítomností a slovy Písma, i skrze podporu 
a modlitby mých přátel. V mé slabosti je mou silou Boží moc.

„Pán mi řekl: Moje milost ti stačí. Má moc se plně projeví uprostřed 
slabosti.“ (2. Korintským 12:9)

„Proto se nevzdáváme. Ačkoli totiž navenek podléháme zkáze, 
uvnitř se obnovujeme den co den. Toto naše lehoučké soužení trvá 
jen chvilku, ale vytváří nám s ničím nesrovnatelné břemeno slávy, 
jež potrvá věčně. Proto se nedíváme na to, co je vidět, ale na to, 
co vidět není. Vše viditelné je totiž dočasné, ale neviditelné je věčné.“
(2. Korintským  4:16-18)
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Kdybych měl vyprávět o všem, co Kristus 
v mém životě udělal, zabralo by mi to víc 
času a místa, než kolik mám... 

Každý, kdo Krista zná, ví, co tím myslím. Staral se o mě 
i tehdy, když jsem se k němu obracel zády. Pomáhal mi z nes-
nází, i když jsem byl jeho nepřítelem. Co to musí být za lásku, 
že vyměnil nebeský trůn za kříž? Láska, kterou prostě nelze 
slovy vyjádřit.

Můj příběh není takové to šťavnaté „rocker, který 
padl na úplné dno.“ Vyrostl jsem v baptistické rodině, 
ale skutečným,„autentickým“ křesťanem jsem se stal asi až 
před 6 lety, když jsem procházel mučivým rozvodem (jaký jiný by 
rozvod mohl být?). Jediná žena mého života, žena, které jsem byl 
vždy věrný, mě opustila. Byla to dlouhá a bolestivá lekce, ale Bůh 
mi trpělivě a jemně ukázal, co se pokazilo. Uvědomil jsem si, 
že jsem uctíval stvoření (svou ženu) místo Stvořitele.

Trvalo jen chvilku a celý můj svět se zhroutil. Z někoho, 
koho jsem miloval, kdo byl můj nejlepší přítel a důvěrník, se stal 
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někdo, koho jsem neznal. Ještě hůř, stal se z něj můj nepřítel. 
No, abych to zkrátil, srazilo mě to na kolena a jediný, kdo mi 
podal ruku, byl Ježíš. Chápal mou bolest, protože ji sám prožil. 
Věděl, jak chutná odmítnutí, protože ho zažil z první ruky. Věděl, 
jaká je osamělost, protože ji prožil. Znal všechno, čím jsem pro-
cházel, a nabídl mi svou pomocnou ruku. 

Můj život prošel téměř nadpřirozenou proměnou. Ježíš 
změnil moje nitro. Pořád jsem Tommy, ale teď jsem blíž k tomu, 
pro co jsem byl stvořen. Jsem lepší člověk (ačkoliv si tak ne 
vždy připadám) a jsem i lepší bubeník. To málo, co jsem měl, 
vzal a nadpřirozeně to znásobil. Každý den mě dál proměňuje 
a přibližuje k tomu, abych byl člověkem, jakým mě stvořil. Bez něj 
nejsem nic. 

Jakého máme neskutečného Boha! Chci tě povzbudit, abys mu 
dal šanci. To on stvořil vzrušení. On stvořil hudbu. On stvořil 
všechno, co je. Je úžasnou výsadou mít vztah se Stvořitelem 
vesmíru. Chválím jeho jméno a děkuji mu za všechno, co udělal.

Díky, že sis tohle přečetl(a). Modlím se, aby Bůh požehnal 
tobě i lidem ve tvém okolí.
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Krestanské 

metalové odkazy
DOBRÁ STRÁNKA S MNOŽSTVÍM INFORMACÍ
www.metalforjesus.org (MeTAL FOR JeSUS)

KAPELY
www.antidemon.net   (ANTIDeMON)
www.boanerges.com.ar  (BOANeRGeS)
www.brianheadwelch.net  (BRIAN WeLCH)
www.crimsonmoonlight.com  (CRIMSON MOONLIGHT)
www.myspace.com/officialcrimsonthorn (CRIMSON THORN)
www.divinefire.net   (DIVINeFIRe)
www.myspace.com/exousiaband (eXOUSIA)
www.golden-resurrection.com (GOLDeN ReSURReCTION)
www.herosweden.com  (HeRO) 
www.jerusalem.se   (JeRUSALeM)
www.kentamplin.com   (KeN TAMPLIN)
www.laudamus.se  (LAUDAMUS)
www.leviticus.nu   (LeVITICUS)
www.roweproductions.com  (MORTIFICATION)
www.myspace.com/narniaofficial  (NARNIA)
www.pantokrator.com  (PANTOKRATOR)
www.myspace.com/riverabomma (RIVeRA/BOMMA)
www.robrock.com   (ROB ROCK)
www.saintsite.com   (SAINT)
www.seventh-avenue.de  (SeVeNTH AVeNUe)
www.myspace.com/shadowsofparagon (SHADOWS OF PARAGON)
www.slavsimanic.com   (SLAV SIMANIC)
www.stryper.com   (STRyPeR)
www.theocracymusic.com  (THeOCRACy)
www.tommyaldridge.com  (TOMMy ALDRIDGe)  w
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www.tourniquet.net  (TOURNIQUeT)
www.ultimatum.net   (ULTIMATUM)
www.venidomine.com  (VeNI DOMINe)

METALOVÉ OBCHODY 
www.soundmass.com  (SOUNDMASS, AUSTRALIA)
www.nordicmission.no  (NORDIC MISSION, NORWAy)
www.metalcommunity.se  (MeTAL COMMUNITy, SWeDeN)
www.divinemetaldistro.com  (DIVINe MeTAL DISTRO, USA)
www.maanalainenlevykauppa.com (FINLAND)
www.shaverav.com   (SHAVeR AUDIO AND VIDeO, USA)
www.roxxproductions.com  (ROXX PRODUCTIONS, USA)
www.stephans-buchhandlung.de  (GeRMANy)

NAHRÁVACÍ SPOLEČNOSTI
www.rivelrecords.com  (LILJeGReN ReCORDS)
www.ulterium-records.com  (ULTeRIUM ReCORDS)
www.retroactiverecords.net  (ReTROACTIVe ReCORDS)

METALOVÉ ČASOPISY
www.facebook.com/pages/Heavens-Metal-Fanzine/47526875933   
   (HeAVeN’S MeTAL)

KŘESťANSKÉ METALOVÉ FESTIVALY
www.elementsofrock.com  (eLeMeNTS OF ROCK)
www.brainstormfestival.com  (BRAINSTORM FeSTIVAL)

RŮZNÉ
http://thecmr.forumotion.com  (CHRISTIAN MeTAL ReALM)
www.christianmetalheadsinternational.com    (CMI)
www.sanctuaryinternational.com (SANCTUARy INTeRNATIONAL)
www.myspace.com/alcancesub  (UNDeRGROUND CHURCH)
www.hardrockhalleluja.de  (HARDROCK HALLeLUJA)
www.metalsanctuary.org  (MeTAL SANCTUARy)
www.themetalbible.com   (MeTAL BIBLe)
www.crashchurch.com  (CRASH CHURCH)
www.angelicwarlord.com  (ANGeLIC WARLORD)
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